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Inspyratieproject: 
Verplanting drie lindes in 
centrum Utrecht, Copijn 
Boomspecialisten
De lindes moeten als groep ogen, niet meer als afzonderlijke individuen 

Copijn Boomspecialisten verplantte eind maart 2017 drie Hollandse lindes van circa dertig jaar vanuit een depot naar het heringerichte Park 

Paardenveld in het stationsgebied aan de Utrechtse gracht.
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Sinds eind jaren negentig loopt in Utrecht het 
megaproject waarmee de Stadsbuitengracht in het 
stationsgebied in zijn oude staat teruggebracht 
wordt. Vanaf 2010 is men binnen dit project bezig 
aan de herinrichting van Park Paardenveld en 
omgeving. Vroeger hield de gracht op aan de zij-
kant van het parkje in Paardenveld; nu is die hele-
maal rondom het park doorgetrokken. 

Nieuwe parkelementen
Dit jaar laat de gemeente het park, waarin nog 
drie iepen staan, opnieuw inrichten. Er staat al 
een fontein, dankzij de betrokkenheid van omwo-
nenden. Tussen de iepen is een pop-uprestaurant 
verschenen dat open is van april tot oktober. In 
maart werden de drie lindes aangeplant en in het 
najaar volgen vijf grote exemplaren Metasequoia, 
die nu nog in de Uithof staan. Aan de overzijde 
van de kade heeft de gemeente jonge aanplant 
neergezet. In het park heeft de gemeente bewust 
gekozen voor zware bomen, om een volwassen 
beeld te creëren.

Duurzaam bomenbeleid
De bedrijfsleider van Copijn Boomspecialisten, 
Miklos Suijk: ‘Van januari tot medio februari heb-
ben we voor de gemeente in een paar weken tijd 
114 zware bomen verplant op Kanaleneiland, in 
verband met de aanleg van een busbaan. Daarvan 
hebben we een aantal lindes, die jarenlang aan 
het 5 Meiplein in Kanaleneiland stonden, op depot 
gezet, want de gemeente Utrecht is zuinig op 

haar bomen. Als het kan, worden bomen die niet 
meer op de juiste plek staan, verplaatst. En als er 
niet meteen een geschikte plek vrijkomt, komen 
bomen in een tijdelijk depot. Op ons advies ging 
de gemeente onmiddellijk die lindes bekijken met 
het oog op de inrichting van Park Paardenveld, en 
ze werden geschikt bevonden. De lindebomen zijn 
inheems en trekken veel insecten aan, zoals bijen. 
Daarom ziet de gemeente ze als aanwinst voor de 
binnenstad en voor het park.’

Teamwork
De verplanting van de drie Hollandse lindes 
van dertien tot achttien meter hoog, met een 
kluitdoorsnede van zo’n drie meter en een totaal 
gewicht van circa twaalf ton, werd door Copijn 
Boomspecialisten in een dag geklaard, met een 
team van in totaal zes man. Twee medewerkers 
groeven de lindes op het depot uit en een chauf-
feur reed ze naar de plantlocatie, waar drie man 
klaarstonden.

Plantplaatsvoorbereiding
De voorbereiding van de plantplaatsen vormde 
al een behoorlijke uitdaging. Suijk: ‘Het gebied is 
nog volop in ontwikkeling; het is allemaal nog zo 
nieuw. We hebben wel een Klic-melding gedaan, 
maar er waren nog helemaal geen gegevens 
beschikbaar! We hebben dus overal met de hand 
voorgestoken, maar het bleek dat er overal een 
puinlaag van 60 tot 80 centimeter diep lag, waarin 
steken met de hand nauwelijks lukte. We moes-
ten op de gok laag voor laag afschrapen. Op een 
gegeven moment raakten we een kabel. Dat was 
gelukkig loos alarm, wat we al vermoedden. De 
schade kon eenvoudig worden hersteld. Daar bleef 
het gelukkig bij. Toen we door de puinlaag heen 
waren, konden we pas goed door de grond heen 
breken. Deze procesfase was arbeidsintensiever 
dan we van tevoren ingeschat hadden. We hebben 
hals over kop puin laten afvoeren en extra bomen-
grond laten aanvoeren, want we waren vooraf met 
de gemeente overeengekomen dat we elke boom 
een aantal kuub bomenzand zouden meegeven. 
Uiteindelijk werd dat 20 kuub bomengrond per 
boom. De gemeente was erg toeschietelijk en 
zorgde dat de extra maatregelen snel doorgang 
konden vinden; dat was heel fijn. Ook hebben ze 
ons advies ter harte genomen om op korte termijn 
het puin te laten verwijderen uit de bodem van 
het park.’

Transport
Vanaf het depot reed Copijn Boomspecialisten, 
die vooral bekendstaat om zijn vijzelmethode en 
de methode met de Caterpillar, de drie lindes met 
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een van de zwaarste boordkranen van Nederland 
naar de locatie. Het bleek geen sinecure om met 
de drie lindes door het Utrechtse centrum te rij-
den. Suijk: ‘Normaal gesproken vindt transport van 
bomen plaats met een transportwagen en worden 
ze geplant met een telekraan. Maar omdat het 
hier om slechts drie bomen ging, hebben we een 
boordkraan op een vrachtwagen gebruikt. Utrecht 
heeft een aantal vrij korte bochten en lastige brug-
getjes. We waren blij met de ervaren vrachtwa-
genchauffeur, die de klus tot een goed einde heeft 
gebracht.’

Beeld: bomengroep
‘De drie lindes zijn als groep aangeplant, met als 
doel dat het een gesloten bomengroep wordt. 
Tijdens de aanplant hebben we gebruikgemaakt 
van onbehandeld verankeringsmateriaal, zodat de 
verankering biologisch afgebroken wordt zodra de 
boom nieuwe stabiliteitswortels heeft aangemaakt. 
Zoals ik eerder al zei, hebben we rond de kluiten 
ook voldoende bomengrond toegevoegd. Na de 
verplanting ging het hele team van zes man de 
bomen netjes snoeien. Al voordat ze op transport 
gingen, zijn sommige takken afgesnoeid, omdat 

de bomen anders niet over de weg vervoerd 
mochten worden. Alles wat afgebroken was heb-
ben we netjes gesnoeid, en ook keken we naar 
de bomengroep als geheel: het moest direct 
ogen als bomengroep, niet meer als afzonderlijke 
individuen. Ook mogen zich in de toekomst geen 
rare kapstoktakken ontwikkelen. We geven de 
komende maanden nazorg, om ervoor te zorgen 
dat de bomen de verplantschok goed overleven en 
nog jarenlang kunnen blijven staan.’

Watercipressen
In het najaar verplant Copijn Boomspecialisten 
nog vijf grote Metasequoia’s van de Uithof naar het 
Park Paardenveld. ‘Dat zijn bomen van 20 meter 
of groter, die op speciaal transport moeten en op 
twee locaties met een telekraan geplant kunnen 
worden’, zegt Suijk. ‘We hebben al proefboringen in 
de grond gedaan en ook daar een dikke puinlaag 
aangetroffen. We zijn met de gemeente in overleg 
over de vraag wie daarbij wat gaat doen. Maar het 
eindresultaat wordt prachtig en de bewoners zul-
len er blij mee zijn.’

Miklos Suijk, bedrijfsleider Copijn Boomspecialisten
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